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§ 164  

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
 Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Falco Güldenpfennig 
(KD) med Ida Legnemark (V) som ersättare.     
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§ 165  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
 Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 14.45-15.15.     
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§ 166 Dnr KS 2017-00655 027 

Anmälningsärende Redovisning av utbildningsbidrag 
2017 (Socialdemokraterna) 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Socialdemokraterna har inkommit med redovisning av hur utbildningsbidraget 
år 2017 har använts.  
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§ 167 Dnr KS 2018-00134 3.1.1.0 

Borås växer - ökat fokus i de urbana stråken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa syfte och mål för arbetet med de urbana stråken.   

Ge Kommunstyrelsen i uppdrag att processleda arbetet med ökat fokus i de 
urbana stråken. 

Finansiering sker under 2018 via Byggbonusen.    

Sammanfattning av ärendet 
Vi fortsätter bygga en attraktiv stad. En stad där människor och företag kan 
växa och blomstra. Kommunstyrelsen har ansvaret för kommunens över-
gripande planering. Det sker tillsammans med Stadsledningskansliet och dess 
avdelningar för Mark- och exploatering, Strategisk samhällsplanering samt 
Näringsliv. Kommunstyrelsen och Stadsledningskansliet har ett nära samarbete 
med andra nämnder och förvaltningar.  

Översiktsplan och detaljplaner  

Det pågår ett arbete med ny översiktsplan. Samtidigt pågår ständigt arbetet med 
detaljplaner. Antalet bostäder i dessa planer beräknas för 2018 till ca 1000 
bostäder. Dagsaktuella frågor från både marknad och politik ska samtidigt tas 
om hand, inte sällan med förväntan på korta ledtider i plan- och bygglovs-
processer.  

För att staden ska fortsätta växa, möta befolkningsutvecklingen och klara 
bostadsförsörjningen behöver bostadsbyggandet i Borås varje år omfatta minst 
800 bostäder. Något förenklat kan det konstateras att Borås Stad har tillräckligt 
grepp på översiktsplanearbetet och arbetet med detaljplaner. Planering för 
bostäder behöver gå hand i hand med övrig planering för t.ex. förskolor, skolor, 
infrastruktur, rekreation och för näringslivsutveckling. 

Urbana stråk och utvecklingsområden 

Det finns i de urbana stråken och i utvecklingsområdena (ex Gässlösa och 
Getängen) en stor potential för bostadsbyggande och stadsutveckling. Det är 
här som staden på kort och längre sikt ska förädlas och förtätas. Här kan 
Kommunfullmäktiges mål på ca 800 bostäder/år tillgodoses.  

Stråken och utvecklingsområdena har olika komplexitet. Det sker redan idag en 
del markförvärv och planarbeten i stråken, men såväl planarbete och strategiskt 
agerande behöver stöd i tydligare målbilder av respektive stråk/område. Tydliga 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

10(61) 
Sammanträdesdatum 

2018-04-09 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

visioner och bärande idéer ska vägleda framtida beslut inför områdenas ut-
veckling. 

Denna bild är en illustration över de urbana stråken, norr, öster, väster och 
söder. Dessa stråk ska ges en mer framträdande roll i planeringen och genom-
förandet för att kommunen ska klara bostadsförsörjning och övrig samhällsut-
veckling.   

Organisatoriskt mellanrum i planeringen 

Det finns ett organisatoriskt mellanrum i planeringen, mellan nivåerna 
strategiska beslut och detaljplaner. Strategiska planer och planprogram liksom 
tidiga genomförandeåtgärder (ex markförvärv/byte, infrastrukturåtgärder och 
sanering) är ofta resultatet av denna mellannivå i planeringen. Utvecklingen av 
stadens urbana stråk och utvecklingsområden (ex Gässlösa och Getängen) 
ligger planeringsmässigt inom denna mellanplaneringsnivå. 

Syfte 

Syftet på kort och längre sikt är att 

• Utveckla staden i de urbana stråken samt i utvecklingsområdena, 
främst Gässlösa och Getängen.  

Mål  

Målen på kort o längre sikt är att 

• Fastställa bärande visioner för stråken/utvecklingsområdena. 

• Säkerställa planberedskap och genomförande i stråken/utvecklings-
områdena.  

Förstärkt linjeorganisation 

Borås Stad har erhållit statsbidrag för att skapa förutsättningar för ökat bostads-
byggande, den s.k. byggbonusen. I Borås finansierar byggbonusen olika former 
av trafikåtgärder, utredningar och marksaneringar, främst för att möjliggöra 
detaljplaner för bostäder. För 2018 har kommunen erhållit fortsatt statsbidrag. 

Förstärkningen ger möjlighet att arbeta med de urbana stråken i det organisa-
toriska gränssnittet mellan översiktsplanering och detaljplanering samt tidiga 
fastighets- och genomförandeåtgärder. Den förstärkta organisationen ger staden 
bättre möjligheter att möta Borås utveckling och tillväxt.  

Nya medarbetare  

Fler medarbetare ger förutsättningar att rikta särskilt fokus på bl.a. 
bostadsbyggandet i stråken. De ska vara drivande i allt från tidiga markfrågor till 
planering och genomförande. De är ambassadörer, smörjmedel och 
hinderröjare. De håller i och leder projekt över tid och har helikopter-
perspektiv på de urbana stråken och utvecklingsområdena. De utvecklar 
arbetsformer, samordnar aktiviteter, söker skalfördelar och resurseffektiva 
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lösningar. De är väl informerade om kommunens och andra aktörers intressen 
och planer i stråken. De kommunicerar arbetet, internt och externt till exploa-
törer och kommuninvånare.  

Uppdrag 

Arbetet med de urbana stråken och utvecklingsområdena ska ske i en förstärkt 
organisation hos Kommunstyrelsen och Stadsledningskansliet. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma uppdrag och organisation utifrån 
Kommunfullmäktiges beslut om syfte och mål. Arbetet ska fortlöpande 
kommuniceras med ansvariga kommunalråd och ske i nära samarbete med 
övriga berörda nämnder och förvaltningar.  

Beräknade kostnader  

Arbetet med de urbana stråken finansieras under 2018 via Byggbonusen.               

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag 

2. Kommunfullmäktigeskrivelse   
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§ 168 Dnr KS 2018-00151 1.1.2.25 

Anmälningsärende Protokoll för Sjuhärads sam-
ordningsförbund 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll förbundsstyrelsen den 22 januari 2018, §§ 1-11.  
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§ 169 Dnr KS 2018-00204 1.1.2.25 

Anmälningsärende Protokoll från direktionen för 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds sam-
manträden 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Direktionsprotokoll 2018-02-23, §§ 1-20.  
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§ 170 Dnr KS 2018-00135 1.1.2.1 

Promemoria Stärkt skydd för valhemligheten 

Kommunstyrelsens beslut 
Tillstyrka remissen        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har tidigare fått tillfälle att yttra sig över remissen från Justitie-
departementet. Remissen tillstyrktes av både Valnämnden samt Kommun-
styrelsen förutom förslaget på de nya valskärmarna. Borås stad delar 
uppfattningen om att valhemligheten ska skyddas och att olika åtgärder ska 
övervägas. Valhemligheten kan bevaras med olika åtgärder som inte behöver 
ställa till stora kostnader eller svårigheter vid administrering av ett val.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens remissyttrande till Justitiedepartementet, Promemoria Stärkt 
skydd för valhemligheten  

2. Valnämndens remissvar, Promemoria om stärkt skydd för valhemligheten 

3. Inkommen remiss från Justitiedepartementet, Promemoria om stärkt skydd 
för valhemlighet, 2018-02-07. 

4. Bilaga, Snabbare omval och förstärkt skydd för valhemligheten, SOU 2016:71 
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§ 171 Dnr KS 2018-00079 3.8.2.2 

Ansökan om förordnande som borgerlig 
vigselförrättare 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansökningarna från Tony Karlstedt och Ida Legnemark (V) om att förordnas 
som borgerliga vigselförrättare tillstyrks.        

Jäv 

P.g.a. jäv deltar inte Ida Legnemark (V) i handläggning och beslut i detta 
ärende. 

För Ida Legnemark (V) tjänstgör Lennart Andreasson (V). 

Sammanfattning av ärendet 
Tony Karlstedt har ansökt om att bli förordnad som borgerlig vigselförrättare i 
Borås Stad. 

Skriftlig referens har inhämtats. 

Kommunstyrelseledamoten och gruppledaren för Vänsterpartiet Ida 
Legnemark har också anmält sitt intresse att bli borgerlig vigselförrättare.                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från länsstyrelsen 

2. Inhämtad referens   

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(61) 
Sammanträdesdatum 

2018-04-09 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 172 Dnr KS 2018-00215 2.3.1.0 

Personalekonomisk redovisning 2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Personalekonomisk redovisning ska ligga till grund för nämnders och styrelsers 
analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad behöver utmana traditionella 
arbetssätt och ha en beredskap för att möta omfattande förändringar inte minst 
med anledning av den demografiska utvecklingen.   

Under 2018-2019 är det extra fokus på hur förvaltningarna… 
motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid.  
organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens  
förfogande.           
 

Hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för kompetensförsörj-
ningsprocessen  som  innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa 
förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål. 

Sammanfattning av ärendet 
 Den personalekonomiska redovisningen är ett omfattande dokument av stor 
vikt för frågor som jämställdhet, hälsa, arbetsmiljö, utbildning och kompetens-
utveckling.   

Borås Stads personalekonomiska redovisning 2017 ger en aktuell bild av ett 
antal personalstrategiska frågor och en samlad beskrivning av kommunens 
personal. Den beskriver personalarbetet för 2017 och några år bakåt. Det finns 
kommunövergripande personalstatistik och analyser samt en del jämförelser 
med andra kommuner. Redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete med personalpolitiska och arbetsmiljöfrämjande insatser för 
att nå ett hållbart arbetsliv. Den personalekonomiska redovisningen är en av 
flera kunskapskällor för det fortsatta arbetet med att trygga personal- och 
kompetensförsörjningen och Borås Stads ställning som en attraktiv arbets-
givare.  

Två statistikuppgifter kommer att kompletteras när uppgifterna finns 
tillgängliga i SKLs databas kolada. Dessa är gulmarkerade i dokumentet.         
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Förslag och yrkanden 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Personalekonomisk redovisning 
ska ligga till grund för nämnders och styrelsers analys, uppföljning och åtgärder. 
Borås Stad behöver utmana traditionella arbetssätt och ha en beredskap för att 
möta omfattande förändringar inte minst med anledning av den demografiska 
utvecklingen.   

Under 2018-2019 är det extra fokus på hur förvaltningarna… 
 motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 
 motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid.  
 organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
 genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 
 kan öka anställningsbarheten för de personer som står till 

arbetsmarknadens  förfogande. 

Kommunalrådet Annette Carlson (S) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Personalekonomisk redovisning ska ligga till 
grund för nämnders och styrelsers analys, uppföljning och åtgärder. Borås Stad 
behöver utmana traditionella arbetssätt och ha en beredskap för att möta 
omfattande förändringar inte minst med anledning av den demografiska 
utvecklingen. 

Under 2018-2019 är det extra fokus på hur nämnderna… 

• motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 

• motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid.  

• organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 

• genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 

• kan öka anställningsbarheten för de personer som står till    
arbetsmarknadens förfogande. 

• hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för kompetensförsörj-
ningsprocessen  som  innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa 
förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål. 

Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlsons (M) yrkande. 

Beslutsunderlag 
1. Personalekonomisk redovisning 2017   
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§ 173 Dnr KS 2018-00092 1.4.2.1 

Anmälningsärende Redovisning av Borås Stads 
inkomna synpunkter 2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Under 2017 har Staden börjat använda ett nytt system (Infracontrol) för 
synpunktshantering. Ovana och okunskap om det nya systemet har gjort att 
handläggningen inledningsvis i vissa fall ej har hanterats helt enligt rutin. Fel 
som upptäckts har dock åtgärdats och medarbetare har utbildats så att 
hanteringen av ärenden i framtiden ska ske på rätt sätt.  

Antalet inkomna synpunkter under 2017 jämfört med tidigare år har ökat 
markant, från 559 år 2016 till 1069 år 2017. Vad som bidragit till att så många 
fler lämnat sina synpunkter via webben tror vi är flytten till det nya systemet. 
Många upptäcker nu också då de gör en felanmälan funktionen Synpunkter och 
passar på att lämna även sin synpunkt denna vägen. Dessutom finns synpunkts-
hanteringen som app vilket förenklar för engagerade boråsare att göra sin röst 
hörd.                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, Redovisning av Stadsledningskansliets synpunkter januari – 
december 2017. 

2. Beslutsförslag, Redovisning av Stadsledningskansliets synpunkter januari – 
december 2017.  

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

19(61) 
Sammanträdesdatum 

2018-04-09 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 174 Dnr KS 2018-00149 3.5.1.1 

Anmälningsärende Synpunkter på skolvalet 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Två skrivelser med synpunkter på skolvalet har kommit in till Borås Stad.  
Skrivelse adresserad till kommunalråden Ulf Olsson och Annette Carlson.  
Skrivelse adresserad till Per Carlsson, Malin Carlsson, Ulf Olsson, Ida Legne-
mark och Annette Carlson.  
 
Skrivelse nr 1 har besvarats av kommunalråden. 
Skrivelse nr 2 har sänts till Grundskolenämnden för handläggning               

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag  

2. KS- skrivelsen  

3. Skrivelsen till kommunalråden, 2018-02-12 

4. Skrivelsen till Per Carlsson, Malin Carlsson, Ulf Olsson, Ida Legnemark och 
Annette Carlson, 2018-02-15.  
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§ 175 Dnr KS 2018-00069 1.1.2.1.  

Anmälningsärende Svar på skrivelse från Sveriges 
Dövas Riksförbund angående remiss Nationella 
minoritetsspråk i skolan 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Sveriges Dövas Riksförbund har skrivit till remissinstanserna till slut-
betänkandet Nationella minoritetsspråk i skolan, och bett dem att 
uppmärksamma teckenspråkets status och överlevnad i sina remissvar. 

Skrivelsen har besvarats av kommunalrådet Malin Carlsson (S).  
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§ 176 Dnr KS 2018-00069 1.1.2.1 

Borås Stads remissyttrande över Nationella minoritets-
språk i skolan - förbättrade förutsättningar till under-
visning och revitalisering (SOU 2017:91) 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad avstyrker utredningens förslag i den del som avser införandet 1 juli 
2019 med hänvisning till de förutsättningar som belyses i Borås Stads remiss-
yttrande. 

Borås Stad tillstyrker i övrigt utredningens förslag med tillägg av att Gymnasie-
skolans yrkesprogram bör ges samma möjlighet som de högskoleförberedande 
programmen att bli riksrekryterande, för att inte exkludera elever som vill gå 
sådan utbildning. 

Borås Stad anser att utredningens förslag bör införas genom stegvisa reformer 
som utvärderas och anpassas allt eftersom.  

Borås Stads remissyttrande översänds till Utbildningsdepartementet.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått möjlighet att avge yttrande över rubricerad 
utredning.  

Utredning har genomförts för att kartlägga och bedöma om åtgärder behövs för 
undervisningen i de nationella minoritetsspråken, samt kartlägga och bedöma 
om åtgärder behövs för att öka tillgången till tvåspråkig undervisning och ange 
vilka åtgärder som är nödvändiga. 

I utredningen föreslås att de nationella minoritetsspråken blir egna ämnen med 
egna kursplaner. Romani chib, Jiddisch, samiska, finska och meänkieli föreslås i 
remissen få en minsta garanterade undervisningstid i grundskolan 960 timmar i 
grundskolan vilket motsvarar en undervisningstid på ca 3 timmar i veckan. Den 
garanterade undervisningstiden ska fördelas jämt mellan stadierna, dvs 320 
timmar per stadie. 

Utredningen föreslår att det genomförs författningsändringar som möjliggör 
tvåspråkig undervisning i högre grad än idag. Skolverket och skolinspektionen 
bör på sikt få nya roller som kvalitets- och tillsynsmyndigheter för att planera 
utbildningsformer som stimulansåtgärder för tvåspråkig undervisning. 

Ett förslag till yttrande har utarbetats.    
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Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag Borås Stads remissyttrande  

2. KS- skrivelse Borås Stads remissyttrande 

3. Borås Stads remissyttrande till Utbildningsdepartementet  
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§ 177 Dnr KS 2017-00527 100 

Riktlinjer för uppföljning av verksamhet som utförs av 
privata utförare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Riktlinjer för uppföljning av privata utförare fastställs att gälla till och med 
2021.            

Nämnder och bolag ska årligen, i samband med årsredovisningen redovisa till 
Kommunstyrelsen hur arbetet med uppföljning och insyn har bedrivits och 
resultaten av dessa   

Sammanfattning av ärendet 
Alla nämnder och bolag har getts möjlighet att yttra sig. Förskolenämnden, 
Grundskolenämnden, Servicenämnden och BoråsBoråsTME har avstått från att 
yttra sig. Övriga nämnder och bolag tillstyrker förslaget  

Kommuner får enligt Kommunallagen 3 kap 19§ (2014:573) lämna över verk-
samhet till privata utförare. Kommunen är fortfarande ansvarig gentemot 
medborgarna för sådana verksamheter på samma sätt som för verksamhet som 
bedrivs i egen regi. Detta innebär att kommunen ska kontrollera och följa upp 
verksamheten och genom avtal tillförsäkra sig information som gör det möjligt 
att ge allmänheten insyn i den verksamhet som lämnats över.  

Riksdagen har beslutat om förändringar i kommunallagen med syfte att upp-
följningen och kontrollen av privata utförare som bedriver verksamhet på 
uppdrag av kommuner, landsting och regioner ska bli bättre. De nya reglerna 
gäller från 1 januari 2015. Enligt lagen ska fullmäktige för varje mandatperiod 
anta ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter 
som utförs av privata utförare. I programmet ska det också anges hur 
fullmäktiges mål och riktlinjer samt övriga föreskrifter på området ska följas 
upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. Lagstiftarens mål är att: - 
förbättra uppföljning och kontroll av privata utförare, - öka allmänhetens insyn 
i privata utförares verksamhet, samt - stimulera till ett strategiskt förhållnings-
sätt när privata utförare anlitas. (Enligt Borås Stads riktlinjer för styrdokument 
benämns detta dokument riktlinjer.)  

Formellt överlämnas oftast verksamheten efter att en offentlig upphandling 
genomförts, främst enligt lagen om offentlig upphandling (LOU), eller lagen 
om valfrihetssystem (LOV). Kommunen är huvudman för en verksamhet både 
när verksamheten bedrivs av en upphandlad entreprenör och i ett valfrihets-
system. Riktlinjerna omfattar verksamhet där Borås Stad är huvudman inom 
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t ex områdena vård och omsorg, kultur och fritid, gator och parker, 
fastighetsförvaltning och infrastruktur. Riktlinjerna gäller också de kommunala 
bolagen.  

Med privat utförare avses juridisk person eller enskild individ som utför en 
kommunal verksamhet, det vill säga aktiebolag, stiftelse, enskild firma, idéburen 
organisation eller annan som upphandlats för att på uppdrag av Borås Stad 
utföra en tjänst eller sköta en verksamhet. Med privat verksamhet avses inte ett 
hel- eller delägt kommunalt bolag. Med privat utförare avses inte heller stiftelse, 
som kommunen bildat ensam eller tillsammans med någon annan, eller 
förening där kommunen bestämmer tillsammans med någon annan. Fristående 
förskolor och skolor är sina egna huvudmän och omfattas därför inte.  
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§ 178 Dnr KS 2018-00133 3.4.4.0 

Uppföljning av ett integrerat samhälle 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen svarar enligt upprättat förslag och översänder svaret till 
Arbetslivsnämnden        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad vill motverka främlingsfientlighet och förbättra integrationen. 
Arbetet med dessa frågor utgår från programmet för ett integrerat samhälle, 
som fastställdes i Kommunfullmäktige 2015-01-15 och gäller fram till 2018. 
Programmet för ett integrerat samhälle pekar ut den politiska viljeinriktningen 
och hur Borås Stad förväntas agera och gäller för alla nämnder och styrelser. 
Arbetslivsnämnden har uppdraget och ansvaret för att följa upp hur samtliga 
nämnder/förvaltningar och styrelser/bolag arbetar med dessa programområden 
utifrån sina respektive ansvarsområden. Fokus under 2017 är på två av pro-
grammets sju programområden: arbete och boende.  

Arbetslivsnämnden har genom remiss den 6 februari 2018 ställt ett antal frågor 
till alla nämnder och bolag.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse 
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§ 179 Dnr KS 2018-00220 1.1.2.1 

Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker Handlingsplan 2018-2020 för ett tillgängligt 
samhälle i sin helhet med beaktande av synpunkter under artikel 9.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads program för personer med funktionsnedsättning visar kommunens 
ambitioner för att personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett gott 
liv i Borås. En handlingsplan med konkreta åtgärder kopplade till programmet 
ska driva fortlöpande verksamhetsutveckling. Sociala omsorgsnämnden 
ansvarar för att årligen följa upp och revidera handlingsplanen. Detta sker i 
samverkan med berörda nämnder/bolag samt intresseorganisationer. Planen 
redovisas till Kommunfullmäktige, som ansvarar för fastställande. 
Kommunstyrelsen ges nu möjlighet att yttra sig över Handlingsplan för ett 
tillgängligt samhälle.  

Kommunstyrelsen tillstyrker Handlingsplan 2018-2020 för ett tillgängligt 
samhälle i sin helhetmed beaktande av synpunkter under artikel 9. 

När det gäller det första uppdraget under artikel 9 föreslås tillägg i texten under 
rubriken Mål. Ny lydelse: Att klargöra ambitioner om tillgänglighet för personer 
med funktionsnedsättning inom informations- och kommunikationsområdet. 

Kommunstyrelsen anser att de två första uppdragen under artikel 9 redovisas 
en ggr per år i juni månad.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsunderlag 

2. Skrivelse Svar på remiss; Handlingsplan  för ett tillgängligt samhälle 2018-
2020. 

3. Handlingsplan för ett tillgängligt samhälle 2018-2020  
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§ 180 Dnr KS 2017-00396 100 

SCB:s Medborgarundersökning 2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Resultatet överlämnas till nämnder och bolag för handläggning.  

Kommunstyrelsen förutsätter att nämnderna samverkar i förbättringsarbetet 
inom de områden där det är relevant.       

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har deltagit i Statistiska Centralbyråns, SCB, Medborgarunder-
sökning 2017. 131 kommuner har genomfört undersökningen under 2017.   

Undersökningen genomfördes mellan den 16 augusti och den 27 oktober 2017. 
Ett slumpmässigt urval på 1 600 personer i åldrarna 18–84 år tillfrågades och av 
dessa besvarade 36 procent enkäten- dvs 576 personer.   

Undersökningen innehåller tre olika delar med varsitt helhetsbetyg: 

• Nöjd-Region-Index (NRI), med frågor om kommunen som en plats att bo 
och leva på. 

• Nöjd-Medborgar-Index (NMI), med frågor om kommunens olika verk-
samheter. 

• Nöjd-Inflytande-Index (NII), med frågor om invånarnas inflytande på 
kommunala beslut och verksamheter.  

Flertalet nämnder och bolag är berörda av resultaten och Kommunstyrelsen 
påtalar betydelsen av att de används i det egna förbättringsarbetet.  

Kommunstyrelsen förutsätter att nämnderna samverkar i förbättringsarbetet 
inom de områden där det är relevant.   
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§ 181 Dnr KS 2017-00569 100 

Kommunens Kvalitet i Korthet 2017 

Kommunstyrelsens beslut 
Resultatet överlämnas till nämnder och bolag för handläggning. 

Kommunstyrelsen förutsätter att nämnderna samverkar i förbättringsarbetet 
inom de områden där det är relevant.       

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad deltar regelbundet i Sveriges Kommuner och Landstings, SKL, 
undersökning Kommunens Kvalitet i Korthet. Senaste gången var hösten 2017. 
258 kommuner har deltagit i undersökningen 2017. 

Kommunens Kvalitet i Korthet, KKiK, redovisar och jämför resultat inom fem 
olika områden. 

Din kommuns tillgänglighet 

Trygghetsaspekter i din kommun 

Din delaktighet och kommunens information 

Din kommuns effektivitet 

Din Kommun som samhällsutvecklare  

Flera nämnder och bolag är berörda av resultaten och Kommunstyrelsen 
påtalar betydelsen av att de används i det egna förbättringsarbetet.  

Kommunstyrelsen förutsätter att nämnderna samverkar i förbättringsarbetet 
inom de områden där det är relevant.               

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag 

2. KS- skrivelse 
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§ 182 Dnr KS 2018-00250 1.1.1.25 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2018 över Kommun-
fullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna upprättad rapport Uppdrag som inte ingår i budget.     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd 
får ett uppdrag. Dessa uppdrag skapas till exempel i motioner. Beslut om 
uppdrag leder till att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 
skapas för att en nämnd ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna 
protokollsutdraget i sitt diarium som ett nytt ärende och börjar handlägga 
ärendet. För att kunna följa uppdragets gång ska beredningsläget för dessa 
uppdrag rapporteras till Kommunfullmäktige två ggr per år. Ärende om 
beredningsläget förs upp till Kommunfullmäktige som en rapportering och 
statusrapport av uppdraget. Nämnden ska rapportera till Kommunstyrelsen.   

Kommunstyrelsen har 13 ärenden att rapportera.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag, Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 
2018. 

2. Skrivelse; Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 2018. 

3. Bilaga; Rapport, Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 
2018.  
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§ 183 Dnr KS 2017-00033 261 

Delegationsbeslut: Delegation för att teckna arrende-
avtal för upplåtelse av kommunal mark samt uppsäg-
ning av arrendeavtal som tecknats av kommunen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Dag för beslut den 25 augusti 2018 (ärendenummer 12-21/2017).    
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§ 184 Dnr KS 2017-00030 255 

Delegationsbeslut: Delegation för ingående av 
servituts- och nyttjanderättsavtal understigande ett 
basbelopp 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
 (Ärendenummer 11-16/2017).      
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§ 185 Dnr KS 2017-00031 245 

Delegationsbeslut: Delegation för fastighetsregleringar 
där kommunen erlägger eller erhåller ersättningar till 
ett belopp inte överstigande ett basbelopp 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
 Dag för beslut den 25 oktober 2017 (ärendenummer 6-8/2017).    
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§ 186 Dnr KS 2018-00016 3.1.2.4 

Delegationsbeslut: Teckna arrendeavtal för upplåtelser 
av kommunal mark samt uppsägning av arrendeavtal 
som tecknats av kommunen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Dag för beslut den 22 mars 2018 (ärendenummer 1-4/2018).      
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§ 187 Dnr KS 2018-00014 3.1.2.3 

Delegationsbeslut: Ingående av servituts- och 
nyttjanderättsavtal understigande två basbelopp 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
 Dag för beslut den 22 mars 2018 (ärendenummer 1-5/2018).     
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§ 188 Dnr KS 2018-00222 3.1.2.0 

Exploateringsavtal, Eko 10, Centrum 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tecknar avtal med KB Fastigheten Eko 10 enligt upprättat 
förslag.  

Sammanfattning av ärendet 
I samband med genomförandet av ”Detaljplan för del av Centrum, Kv. Eko 10 
m.fl., Gamla Postenhuset” har ett exploateringsavtal upprättats mellan Borås 
Stad (kommunen) och KB Fastigheten Eko 10 (exploatören) för att reglera 
åtgärder inom allmän plats som påverkas av kommande exploatering samt för 
att reglera erforderliga marköverlåtelser.  

Beslutsunderlag 
1. Exploateringsavtal 
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§ 189 Dnr KS 2018-00244 3.7.1.0 

Anmälningsärende: Insatser mot langning av alkohol i 
Västra Götaland 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet översänds till Fritid- och folkhälsonämnden för handläggning som om 
det behövs samråder med Individ- och familjeomsorgsnämnden.  
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§ 190 Dnr KS 2018-00009 2.4.2.5 

Delegationsbeslut: Besluta om kontantkassor för högst 
5 000 kronor 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Dag för beslut den 7 februari 2018 (ärendenummer 1/2018), den 14 februari 
2018 (ärendenummer 2/2018) och den 23 februari 2018 (ärendenummer 
3/2018).     
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§ 191 Dnr KS 2018-00008 2.4.2.0 

Delegationsbeslut: Placering av likvida medel, 
upptagande av lån, konvertering av lån, avtal om 
leasing, samt utfärdande av härför erforderliga 
förbindelser enligt fastställda riktlinjer  

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Dag för beslut den 9 januari 2018 (ärendenummer 1/2018), den 16 januari 2018 
(ärendenummer 2/2018), den 23 januari 2018 (ärendenummer 3/2018), den 15 
februari 2018 (ärendenummer 4/2018), den 19 februari 2018 (ärendenummer 
5/2018), den 21 februari 2018 (ärendenummer 6/2018) och den 13 mars 2018 
(ärendenummer 7/2018). 
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§ 192 Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1 

Årsredovisning 2017 (kommunens förvaltningar)  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Ur resultatet på 197 856 812 kronor ”öronmärks” 19 000 000 till projekt som 
skall finansieras ur ”Byggbonusen” 

och 30 000 000 till hälsobefrämjande åtgärder. Vidare ”öronmärks” 10 000 000 
kronor till Market Place och e-handelsstaden. 

Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31 görs med 
220 000 000 kronor. Beloppet är inräknat i kommunens redovisade resultat. 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 175 469 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2018 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet DRIFTREDOVISNING 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2017 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industri-
byggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile Fashion 
Center AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, 
AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt Borås 
Lokaltrafik AB läggs till handlingarna. 
 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 

Verksamheterna under 2017 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Borås Stad Textile 
Fashion Center AB, Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, 
Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB, 
Borås Lokaltrafik AB, samt i förekommande fall dotterbolag till dessa bolag, 
bedöms ha varit förenliga med de fastställda kommunala ändamålen och inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 
 

I besluten deltar inte Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan 
Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M) och Falco Güldenpfennig (KD).   
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Sammanfattning av ärendet 
Årets resultat blev 198 mnkr, vilket är 77 mnkr bättre än Kommunfullmäktiges 
antagna budget på 121 mnkr. De främsta orsakerna till att det blir en positiv 
avvikelse är ännu ej utnyttjade statsbidrag bl.a. byggbonusen och realisations-
vinster vid markförsäljningar. Skatter- och generella statsbidrag har tack vare en 
fortsatt stark konjunktur gett ett bättre utfall än förväntat. En annan positiv 
faktor är att nämnderna klarat att bedriva sin verksamhet inom tilldelade kom-
munbidrag. Det samlade utfallet för nämndernas verksamhet är +75 mnkr. 
Inom resultatet har avsättningar gjorts till statlig medfinansiering med 8 mnkr 
och till fortsatt konsolidering av pensionsskulden med 220 mnkr. 

Nämndernas kostnadsutveckling har legat på 3,6 (3,3)%. Förra årets positiva 
utveckling har fortsatt och gett ett resultat på +75 (-14) mnkr jämfört med 
kommunbidraget. Skatte- och bidragsintäkterna har gett ett överskott på + 56 
mnkr medan realisationsvinster från fastighetsförsäljningar och tomträtter 
bidrar netto till resultatet med 55 mnkr. 

Nettokostnaderna blev 53 mnkr högre än budgeterat vilket främst beror på 
avsättningar till 

pensionsskulden och medfinansiering av statlig infrastruktur. Detta uppvägs till 
viss del av att 

bufferten för demografiska förändringar ej behövt utnyttjats under 2017 och att 
nämnderna haft en hög nivå på s k driftinventarier som i externredovisningen 
omförs till investeringar. 

Kostnadsutvecklingen hos nämnderna har varit relativt hög men inom tilldelade 
medel. Detta har gett ett positivt budgetutfall på +75 mnkr. Här ingår resultat-
föring av tidigare fordringar från Migrationsverket på 34 mnkr som då påverkar 
resultatet i positiv riktning. Bedömningen är att det inte finns några större 
ekonomiska ryggsäckar att bära in i verksamhetsåret 2018 där den ny organi-
sation med endast facknämnder går in i sitt andra verksamhetsår. 

Avskrivningarna budgeterades till 220 mnkr och blev 216 mnkr p.g.a. att 
investeringarna under 2016 låg på en relativt låg nivå. Finansnettot 
budgeterades till +33 mnkr och blev +45 mnkr främst tack vare en högre 
internbanksmarginal beroende på en större lånevolym till bolagen. Även bättre 
utfall för medelsplaceringen och intäkter från överskottsfonden kopplat till 
tidigare pensionsinlösen bidrar. I finansnettot ingår finansiell kostnad på 
4 mnkr avseende det kommunala pensionsåtagandet. 

De långfristiga skulderna är i likhet med föregående år 0 mnkr. 
Realisationsvinster från 

markförsäljning och tomträtter bidrar till resultatet med 55 mnkr. 

Skatte- och bidragsintäkterna blev sammantaget +56 mnkr högre än 
Kommunfullmäktiges antagna budget. Förklaringen är att Byggbonusen på 19 
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mnkr var obudgeterad och en fortsatt god utveckling av skatteunderlaget även 
under 2017. Fastighetsavgiftens utfall blev 6 mnkr bättre än förväntat.  
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§ 193 Dnr KS 2017-00804 730 

Anmälningsärende Pilotprojekt för boendeformen 
trygghetsboende plus 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelse föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Tillhör vård- och äldrenämndens uppdrag i budget 2017.  

Ärendet behandlas i samband med årsredovisning 2017.  
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§ 194 Dnr KS 2017-00838 739 

Anmälningsärende Uppdrag att utreda och modifiera 
kvarboendeprincipen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Tillhör vård- och äldrenämndens uppdrag i budget 2017.  

Ärendet behandlas i samband med årsredovisning 2017.  
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§ 195 Dnr KS 2015-00182 732 

Anmälningsärende Förbättringar av valfriheten inom 
hemtjänsten samt tillse konkurrensneutrala villkor 
(Budgetuppdrag 2015) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta  

Ärendet läggs till handlingarna.   

Sammanfattning av ärendet 
Uppdraget hanteras i samband med årsredovisning 2017.        
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§ 196 Dnr KS 2016-00672 736 

Anmälningsärende Redovisning av Kommunfullmäk-
tiges uppdrag att se över kostnadsbilden för färdtjänst 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet hanteras i samband med Årsredovisning 2017.  
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§ 197 Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1.  

Anmälningsärende Utredning skolskjutsar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Utredningen är från 2012 men bedöms ändå ha relevans avseende uppdraget att 
utreda förutsättningarna att införa skolkort till samtliga ungdomar. 

Ärendet hanteras i samband med Årsredovisning 2017.  
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§ 198 Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1.   

Anmälningsärende Underhållsplan 2018 från Lokal-
försörjningsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden har inkommit med underhållsplan för 2018 där 
identifierade objekt från utredningen om duschutrymmen och omklädningsrum 
ingår. Resterande åtgärdsobjekt har inarbetats i den ordinarie underhållsplanen 
för perioden 2018-2020.  

Ärendet behandlas i samband med Årsredovisning 2017.  
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§ 199 Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 

Anmälningsärende Utredning Värdegrundsarbete 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet behandlas i samband med Årsredovisning 2017.  
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§ 200 Dnr KS 2018-00039 1.2.4.1. 

Anmälningsärende Rapport platser för stadsodling  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Ärendet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Behandlas i samband med Årsredovisningen 2017 
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§ 201 Dnr KS 2017-00428 400 

Svar på motion av Ida Legnemark (V) och Anne 
Rapinoja (V): Energikartläggning av Borås Stads 
byggnader 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen förklaras besvarad           

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2017-05-18 lämnat in förslaget att Borås Stad utreder möjligheten 
till energikartläggning av kommunala byggnader.          

Motionen har skickats på remiss till Lokalförsörjningsnämnden där man 
förklarar att Lokalförsörjningsförvaltningen redan idag nyttjar den kompetens 
som Borås Energi och Miljö har att erbjuda beträffande energikartläggningar.  

Syftet med energideklarationerna är att belysa energianvändningen i fastigheten 
samt ge en kartläggning över energibalans, flödesanalys och förslag på åtgärder 
för att minska fastighetens energiförbrukning. Lokalförsörjningsförvaltningen 
gör sedan en bedömning om åtgärderna ska utföras 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): Energikartläggning av 
Borås Stads byggnader, 2017-05-17 nr 10 

2. Yttrande över motion av Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): 
Energikartläggning av Borås Stads byggnader från Lokalförsörjningsnämnden, 
2018-01-05 nr 40  
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§ 202 Dnr KS 2018-00286 3.6.1.0 

Initiativärende: Funkisfestival - funkisglädje! 

Kommunstyrelsens beslut 
Samverka med Kulturnämnden att senast under maj månad sluta ett avtal kring 
Funkisfestivalen med föreningen Funkisglädje. 

Inleda ett samtal med Kulturnämnden om det övergripande ansvaret att 
genomföra en deltävling i Funkisfestivalen 2019.  

Samverka med Kulturnämnden om ansvaret kring Funkisfestivalen med såväl 
övriga berörda nämnder som med andra icke-kommunala intressenter.    

Sammanfattning av ärendet 
 Funkisfestivalen är meloditävling för personer över 15 år med kognitiv eller 
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning inom LSS. Syftet är att en marginaliserad 
målgrupp ska få stå i strålkastarljuset och sjunga och få visa att med rätt stöd 
och resurser så kan alla prestera på 100 procent av sin förmåga. 

Funkisglädje genomförde i mars en talangtävling i ett köpcentrum i Borås, och 
uppslutningen var god, ett 10-tal tävlande deltog.   

Genom deltävlingar, som arrangeras av kommuner runt om i landet, utses de 
deltagare som tävlar i den nationella finalen på Cirkus, där de tävlande sjunger 
till live-orkester till ett specialskrivet orkesterarrangemang.  

I nuläget är 16 kommuner en del av Funkisfestivalen. Inför Funkisfestivalen 
2019 är målsättningen att antalet kommuner ska vara fler än 20. Nya kommuner 
måste senast under maj månad sluta avtal med Funkisglädje för att kunna 
arrangera en deltävling i 2019 års Funkisfestival. Åtagandet för de deltagande 
kommunerna är att arrangera en deltävling utifrån de gemensamma riktlinjerna. 
Föreningen Funkisglädje ger stöd kring genomförandet. Kostnaden för att få 
vara en del av Funkisfestivalen är 50 000 kronor per år. I de kommuner som 
arrangerat deltävlingar har samverkan med organisationer varit en förutsättning 
för ett lyckat evenemang. FUB Borås och Studieförbundet Vuxenskolan har 
redan anmält intresse att samverka kring Funkisfestivalen.      

Förslag och yrkanden 
Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C) och Falco Güldenpfennig (KD) 
har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: Samverka med Kulturnämnden att 
senast under maj månad sluta ett avtal kring Funkisfestivalen med föreningen 
Funkisglädje. Inleda ett samtal med Kulturnämnden om det övergripande 
ansvaret att genomföra en deltävling i Funkisfestivalen 2019. Samverka med 
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Kulturnämnden om ansvaret kring Funkisfestivalen med såväl övriga berörda 
nämnder som med andra icke-kommunala intressenter.      

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till förslaget. 
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§ 203 Dnr KS 2018-00290 2.6.1.0 

Initiativärende Ökad handlingskraft i frågan om 
grundskolelokaler  
 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen 
Ärendet remitteras till Stadsledningskansliet.     

Sammanfattning av ärendet 
 Lokaltillgången för Borås Stads skolverksamhet har under ett antal år varit 
mycket begränsad. Trots det har lite gjorts för att komma till rätta med 
situationen. Avsaknaden av helhetsgrepp kring lokalfrågan har upprepade 
gånger medfört dyra panikåtgärder i sista sekund, som både varit onödigt dyra 
och tagit fokus från grundskolans verkliga problem och utmaningar.  

Under de kommande åren pekar allt mot att situationen kommer bli ännu mer 
ansträngd. I snitt förväntas antalet elever öka med 300-400 elever årligen. Den 
lösning som nu diskuteras i Grundskolenämnden, skollokaler på Olovsholms-
gatan med plats för ca 600 elever, hade visserligen löst delar av problematiken 
men långt ifrån hela.  

Allianspartierna i Kommunstyrelsen ser med stor oro på frånvaron av 
handlingskraft i frågan om lokaler till grundskolan. Kommunstyrelsen har det 
strategiska ansvaret för att få fram fler skollokaler i Borås Stad. När situationen 
hunnit bli både brådskande och allvarlig, är det hög tid att Kommunstyrelsen 
också kliver in och tar det strategiska ansvaret. Det ser vi som absolut nöd-
vändigt för att komma runt de samordningsproblem som alldeles uppenbart 
verkar finnas mellan de olika involverade nämnderna.       

Förslag och yrkanden 
Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan Hjalmarsson (L) och 
Falco Güldenpfennig (KD) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: 
Skyndsamt ta fram en strategisk plan för att möta behovet av lokaler för 
utbildningsklustrets verksamheter, se bilaga.   

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att Kommunstyerlsen 
beslutar att ärendet remitteras till Stadsledningskansliet. 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

54(61) 
Sammanträdesdatum 

2018-04-09 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 204 Dnr KS 2017-00793 141 

Konsekvenser med anledning av minskat bidrag från 
Boråsregionen till Ung Företagsamhets projekt 
"Entreprenörskap i grundskolan" 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Ung Företagsamhets skrivelse och föreslår 
en ändring av beslutet från Boråsregionen samt en ändring av grundfinan-
sieringen av bidragssystemet.               

Sammanfattning av ärendet 
Ung Företagsamhet Älvsborg har tillskrivit Kommunstyrelsen med anledning 
av att de driver ett treårigt projekt, ”Entreprenörskap i grundskolan”, som 
finansieras av Boråsregionen. För kalenderår 2017, projektets andra år, ansöktes 
om projektstöd på 1 520 000 kr men beviljades ett reducerat belopp om 477 
000 kr. Detta minskade bidrag ger stora konsekvenser för Älvsborgs grund-
skolor och Ung Företagsamhets organisation. 

Ett förslag till svarsskrivelse har utarbetats. Borås Stad ser med oro och 
förvåning över Boråsregionens behandling av medel till innovationssystemet. Vi 
har vid olika tillfällen varnat för de konsekvenser som förändring av bidrags-
systemet ger att främja tillväxt och utveckling av regionens små och medelstora 
företag.  

En förändring av grundfinansieringen av bidragsystemet innebär att innova-
tionssystemet får mycket begränsade eller inga möjligheter att driva projekt.  

Dessutom är det oseriöst att starta upp projekt som sedan ej får fortsatt 
finansiering och ej kan genomföras/avslutas trots uppvisade framgångar och 
måluppfyllelse i projektet.  

Kommunstyrelsen kan inte nog understryka vikten av att Ung Företagsamt får 
bedriva sin verksamhet på ett professionellt och effektivt sätt. Deras verk-
samhet är otroligt viktig för att vi ska stimulera och utveckla framtidens 
entreprenörer. Det är viktigt för staden att värna om framtidens ungdomar och 
ge dem förutsättningar för att lyckas.               

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Ung Företagsamhet Älvsborg                           
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§ 205 Dnr KS 2018-00231 3.4.1.0 

Unga Landsbygdspriset i Väst 

Kommunstyrelsens beslut 
Nominera till Unga Landsbygdspriset i Väst. 

Ingen egen nominering sker.  

Sammanfattning av ärendet 
Västra Götalandsregionen har skickat ut en inbjudan om att nominera Unga till 
Landsbygdspriset i Väst, nomineringsansökan och inbjudan har delats via våra 
sociala medier och andra kontaktytor som har någon form av kontakt med just 
omnämnda Unga på Landsbygden.   
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§ 206 Dnr KS 2015-00768 214 

Granskningsyttrande för detaljplan för Centrum: Eko 10 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har översänt rubricerat förslag till detaljplan för 
yttrande (granskning). 

Planområdet är beläget i västra delen av Borås centrum och omfattar kvarteret 
Eko 10 med dess omkringliggande gator, Holmsgatan, Torggatan, Hallbergs-
gatan och Västerbrogatan som sträcker sig längs Viskan.   

Planens syfte är att tillåta en högre exploatering på kv. Eko 10 genom på-
byggnad i två våningar och justera planbestämmelserna för att tillåta bostäder 
samt bevara husets kulturhistoriska värde. Planens syftar också till att omvandla 
viss del av kvartersmarken och gatumarken till ett torg.  

Gamla Postenhuset är en av Borås kulturhistoriska byggnader. Därför är det av 
stor betydelse att alla ändringar sker med varsamhet och hänsyn till byggnadens 
karaktär och dess omgivning.               

Beslutsunderlag 
1. Underrättelse om granskning, BN2015-1920, 2017-12-12 

2. Planbeskrivning, 2017-12-12 

3. Plankarta, 2017-12-12 

4. Illustrationskarta, 2017-12-12   
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§ 207 Dnr KS 2018-00183 3.4.2.0 

Antagande av Bostadsbyggnadsprogram del 2 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 

Kommunstyrelsen lägger Bostadsbyggnadsprogrammet del 2 till handlingarna.  

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), 
Morgan Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M) och Falco Güldenpfennig (KD till 
förmån för Morgan Hjalmarssons (L) yrkande.       

Sammanfattning av ärendet 
Bostadsbyggnadsprogram del 2 utgör Borås Stads handlingsplan för bostads-
byggande för åren 2018-2022. Handlingsplanen uppdateras årligen och redo-
visar kända projekt för bostadsbyggnation.  

Tillhörande tabeller i programmet redovisar bedömd bostadsbyggnation och 
inte den faktiska byggnationen som kommer att ske. Däremot är det svårt att 
förutse vilka av objekten som kommer att starta under 2018-2022. Objekten är 
grupperade i tre olika tabeller utifrån hur långt planeringsprocessen har kommit.  

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen lägger Bostadsbyggnadsprogrammet del 2 till 
handlingarna. 
 
Kommunalrådet Morgan Hjalmarsson (L) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Lindebergshult 1:252 lyfts in i tabell 2 – Detaljplanen förväntas vara klar under 
2018, se bilaga. 
 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Morgan Hjalmarssons (L) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; finner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Morgan Hjalmarssons (L) yrkande”. 
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Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Therése Björklund (S), Björn Qvarnström (SD), 
Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kjell Classon (S), Yvonne Persson (S), 
Tom Andersson (MP) och Ulf Olsson (S) samt nej av Falco Güldenpfennig 
(KD), Marie Fridén (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) 
och Annette Carlson (M). 

 

Beslutsunderlag 
1. Tabeller bostadsbyggnad 2018-2022, 2018-03-12 
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§ 208 Dnr KS 2017-00732 106 

Beslut om ansökningar nr 3, 5, 9 och 11 Kommun-
styrelsens medel för lokal utveckling 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Ansökan nr 3 Gingri Nya Bygdegårdsförening avslås, nr 5 De Sju Häradenas 
kulturhistoriska förening beviljas med 48 000 kronor, nr 9 Borås feministiska 
förening avslås och nr 11 Dalsjöfors Folkets Park Byggnadsföreningen Solidar 
beviljas 150 000 kronor.  

Sammanfattning av ärendet 
Medel för lokal utveckling kan sökas av föreningar. En delegation från Kom-
munstyrelsen fattar beslut om bidrag. Ansökningar på mer än 100 tusen kronor 
måste lyftas till beslut i Kommunstyrelsen.             

Beslutsunderlag 
1. Delegationsbeslut 13 mars 2018 

2. Motiv till beslutsförslag på ansökningarna nr 3,5 9 och 11 
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§ 209 Dnr KS 2018-00070 3.1.1.1 

Yttrande över ansökan om planbesked för Landala, 
Kilsund 4 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår ansökan om planbesked. Byggnaden finns upptagen 
som kulturhistoriskt värdefull i kommunens Kulturmiljöprogram och den har 
försetts med rivningsförbud och varsamhetsbestämmelser i gällande detaljplan 
från 2005. Enligt dessa ska bland annat: ”tegelfasader utformas lika befintliga 
med gult och rött lertegel. Utvändig tilläggsisolering är inte tillåten”.          

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har för kännedom översänt rubricerad ansökan.  

Fastighetsägaren Ås Härads Fastigheter har under 2017 sökt bygglov för kunna 
förändra fasaderna i kvarteret Kilsund 4.   

Fastigheten Kilsund 4 är en före detta industrifastighet. Den används numera 
som en kommersiell fastighet inrymmandes bland annat lekland, bilverkstäder, 
tvätteri, föreningslokaler samt kontor. Fastighetsägaren har sökt planbesked för 
att kunna ändra planen, avlägsna varsamhetsbestämmelserna och därmed kunna 
gå vidare med en ny bygglovsansökan för fasadförändring.  

Byggnaden finns upptagen som kulturhistoriskt värdefull i kommunens 
Kulturmiljöprogram och den har försetts med rivningsförbud och varsamhets-
bestämmelser i gällande detaljplan från 2005. Enligt dessa ska bland annat: 
”tegelfasader utformas lika befintliga med gult och rött lertegel. Utvändig 
tilläggsisolering är inte tillåten”.            

Beslutsunderlag 
1. Planbeskedsansökan BN 2018-043   
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§ 210 Dnr KS 2015-00833 214 

Granskningsyttrande 2 detaljplan för Centrum, 
Vulkanus 6 och 7 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har översänt rubricerat förslag till detaljplan för 
yttrande (granskning). 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra byggandet av ett parkeringshus i 6 våningar 
inom kvarteret Vulkanus. Parkeringshuset ska ha en hög arkitektonisk kvalitet. 
Planområdet ligger i korsningen mellan Lidaholmsgatan och Österlånggatan. 
Detaljplanen har varit på samråd som en del av detaljplanen för kv. Vitsippan. 
Detaljplanen delades upp och Vulkanus 6 och 7 var på granskning två gånger 
och antogs sedan som en egen detaljplan. En sakägare överklagade detaljplanen 
och Mark- och miljödomstolen beslutade att detaljplanen skulle upphävas då 
sakägaren borde haft möjligheten att yttra sig på de ändringar som gjordes 
mellan granskning 2 och antagande.               

Beslutsunderlag 
Underrättelse om granskning 2, BN 2015-2361, 2018-02-26 

Planbeskrivning, 2018-02-23 

Plankarta, 2018-02-23  

Illustrationskarta, 2018-02-23 

   

 

 

 



 
 
 
Bilaga till Kommunstyrelsens protokoll 2018-04-09, § 203 
 
 
INITIATIVÄRENDE    2017-04-09 
ALLIANSPARTIERNA 
 
Initiativärende för ökad handlingskraft i frågan om grundskolelokaler  
 
Lokaltillgången för Borås Stads skolverksamhet har under ett antal år varit mycket begränsad. 
Trots det har lite gjorts för att komma till rätta med situationen. Avsaknaden av helhetsgrepp 
kring lokalfrågan har upprepade gånger medfört dyra panikåtgärder i sista sekund, som både varit 
onödigt dyra och tagit fokus från grundskolans verkliga problem och utmaningar.  
  
Under de kommande åren pekar allt mot att situationen kommer bli ännu mer ansträngd. I snitt 
förväntas antalet elever öka med 300-400 elever årligen. Den lösning som nu diskuteras i 
Grundskolenämnden, skollokaler på Olovsholmsgatan med plats för ca 600 elever, hade 
visserligen löst delar av problematiken men långt ifrån hela.  
  
Allianspartierna i kommunstyrelsen ser med stor oro på frånvaron av handlingskraft i frågan om 
lokaler till grundskolan. Kommunstyrelsen har det strategiska ansvaret för att få fram fler 
skollokaler i Borås Stad. När situationen hunnit bli både brådskande och allvarlig, är det hög tid 
att Kommunstyrelsen också kliver in och tar det strategiska ansvaret. Det ser vi som absolut 
nödvändigt för att komma runt de samordningsproblem som alldeles uppenbart verkar finnas 
mellan de olika involverade nämnderna.  
  
Med ovanstående taget i beaktande föreslås Kommunstyrelsen besluta: 

- att skyndsamt ta fram en strategisk plan för att möta behovet av lokaler för 
utbildningsklustrets verksamheter 

 
2017-04-09 
 
För Moderaterna   För Liberalerna  
 
 
Annette Carlsson   Morgan Hjalmarsson 
 
 
För Centerpartiet   För Kristdemokraterna  
 
 
Kerstin Hermansson   Falco Güldenpfennig  
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Dnr KS 2018-00183  

  

 

SP2 

TILLÄGGSFÖRSLAG  

Antagande av Bostadsbyggnadsprogram del 2 

 

Lindebergshult 1:252  

2012-03-05 inkom ansökan om planbesked till Samhällsbyggnadsnämnden, 
2014-09-01 fick fastighetsägaren ett yttrande. 2014-09-18 intyg om startat 
planuppdrag, 2014-12-17 plankostnadsavtal för detaljplan och 2015-10-16 
startar Samhällsbyggnadsförvaltningen ett formellt planarbete, 

Vi är positiva till att det byggs fler bostäder i Sjömarken/Sandared som är ett 
attraktivt område med närhet till arbetsplatser i både Borås och Göteborg. Med 
närhet till Asta Zero och Viared så är det viktigt med bostäder i närområdet. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

Lindebergshult 1:252 lyfts in i tabell 2 – Detaljplanen förväntas vara klar under 
2018 

 

För Moderaterna  För Liberalerna 
 
 
Annette Carlson  Morgan Hjalmarsson 
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Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig 
 


